

CARTA A LOS MEDICOS DE EMERGENCIAS ESPAÑOLES

(remitida por los autores al Comité Científico de la SEMES)

Physicians specializing in emergency medicine are helping to relieve a world-wide need for broadly trained physicians expert in providing emergency care. Emergency facilities and personnel must be available 24 hours a day, 365 days a year and must be available to anyone in need of emergency care - this is an obligation of the medical profession. Emergency departments are the safety nets of all systems of providing medical care everywhere. In the United States the emergency physician has been recognized as being an essential member of the medical community. Emergency Medicine was recognized in 1979 by the American Board of Medical Specialties as a bona fide specialty in the medical profession. An oral and written Board Examination for the specialty had been in existence since 1980. The Board Examination stimulated confidence in the ability of the ability of the specialty to maintain a high level of performance consequently.

We applaud your efforts towards obtaining recognition of the specialty of Emergency Medicine in Spain. We agree that one of the most important steps towards firmly establishing emergency medicine as a specialty is to require an examination of all physicians desiring a credential of competence in this field. It appears that the Certificate in Emergency Medicine that is becoming available is a very important landmark for the specialty in Spain. A broad knowledge base and an ability to think and act logically under emergency circumstances is critically important for the emergency specialist. This can and should be examined in order that a high standard of performance is achieved by all who prepare themselves for certification as an emergency medicine specialist.

We wish you continued success in your endeavor and hope that the specialty of Emergency Medicine achieves a high level of recognition and appreciation in your country.

Los médicos especializados en Medicina de Emergencias están ayudando a poner de relieve la necesidad mundial de médicos expertos en proporcionar cuidados de emergencias. Los medios de transporte y el personal de emergencias deben estar disponibles las 24 horas del día, los 365 días del año y para cualquiera que necesite cuidados de emergencias - ésta es una obligación de la profesión médica. Los Departamentos de Emergencias son la esencia de todos los sistemas que proporcionan cuidados médicos en todas partes. En los Estados Unidos el médico de emergencias ha sido reconocido como un miembro esencial de la comunidad médica. La Medicina de Emergencias fue reconocida en 1979 por la American Board of Medical Specialties como una auténtica especialidad de la profesión médica, si bien desde 1980 se viene realizando un examen oral y escrito para la especialización. El examen estimula la confianza en la habilidad del especialista para mantener un nivel de actuación consecuente.

Elogiamos vuestros esfuerzos para la obtención del reconocimiento de la especialidad de Medicina de Emergencias en España. Convenimos que uno de los pasos más importantes hacia el firme reconocimiento de la Medicina de Emergencias como especialidad requiere un examen de todos los médicos que deseen una credencial de competencia en este campo. Nos parece que el Certificado de Medicina de Emergencias que va a estar disponible es un hito muy importante para la especialización en España. Es importante para el especialista en Medicina de Emergencias disponer de unos conocimientos amplios y la capacidad de pensar y actuar lógicamente en situaciones de emergencia. Esto puede y debe ser examinado, a fin de que todos aquellos que se preparan para la certificación como especialistas en Medicina de Emergencias alcancen un alto nivel de rendimiento.

Os deseamos un éxito continuado en vuestro empeño y esperamos que la especialidad de Medicina de Emergencias consiga un elevado nivel de reconocimiento y aprecio en vuestro país.

Ernest Ruiz, M.D.
Head, Emergency Medicine Program
University of Minnesota
Judith E. Tintinalli, M.D.
Professor and Chair
Department of Emergency Medicine
University of North Carolina